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Πνίγηκε η Νέα Μάκρη στις καρκινογόνες 
διοξίνες μετά από τη φωτιά που έπιασε 
στο καμάρι της Δημοτικής αρχής: την 
παράνομη χωματερή Μπρέξιζας!!!
Η πολιτεία είχε υποχρεώσει το Δήμο 
να κλείσει την παράνομη χωματερή 
που διατηρούσε μέσα στην πρώην 
Αμερικάνικη Βάση και να αποκαταστήσει. 
Αντί για την αποκατάσταση η Δημοτική αρχή 
έφτιαξε νέα παράνομη χωματερή δίπλα 
στο Πολιτιστικό Πάρκο! Μάλιστα έριξε την 
περίφραξη κι ενοποίησε τις δύο χωματερές. 
Το μεσημέρι της 20ης Ιανουαρίου στη 
νέα χωματερή εκδηλώθηκε πυρκαγιά, 
η κατάσβεση της οποίας, κατά την 
Πυροσβεστική, έπρεπε να γίνει από το Δήμο 
που διαθέτει τα κατάλληλα μηχανήματα. Η 
φωτιά όμως έκαιγε για μέρες. 

Ο τοξικός καπνός έπνιξε περιοχές του 
Μαραθώνα και την πόλη της Ν. Μάκρης.
Ανοιχτή καύση των στερεών αποβλήτων 
(πλαστικά σκουπίδια, συσκευασίες 
χημικών, στρώματα, έπιπλα, λάστιχα 
αυτοκινήτων, ξύλα) σημαίνει:  

• Εκπομπή σε μεγάλες ποσότητες 
σωματιδίων και ιπτάμενης τέφρας που 
περιλαμβάνουν καρκινογόνες ουσίες.
• Έκλυση επικίνδυνων αερίων στην 
ατμόσφαιρα. 
• Διασπορά των αερίων και σωματιδιακών 
εκπομπών στον αέρα, τα ζώα, το έδαφος, 
το νερό, φτάνοντας στα τρόφιμα!

ΟΛΑ ΑΥΤΑ ΤΑ 
ΕΙΣΠΝΕΥΣΑΜΕ 

ΜΙΚΡΟΙ & ΜΕΓΑΛΟΙ
Γιατί παίζουν με την υγεία μας; 
Γιατί υποβαθμίζουν την πόλη μας; 

Αυτή η επικίνδυνη 
Δημοτική Αρχή 

πρέπει  να φύγει!

   Ξεφάντωμα 
  την Τσικνοπέμπτη 

Η Δύναμη Πολιτών σας καλεί 
στο Κέντρο Άστρα (δίπλα στο LIDL) 
στις 19 Φεβρουαρίου, ώρα 9.00 μμ

Φαγοπότι, χορός με ζωντανή μουσική, 
γλέντι ως το πρωί με 25€ το άτομο.

Για κρατήσεις τηλ. 22940-90546,  6977-20 07 80



Στις 14 Δεκεμβρίου 2008 πραγματοποιήθηκε ημερίδα για το 
εργοστάσιο πορσελάνης Χαρίτωνος Τριανταφυλλόπουλου με την 
πρωτοβουλία του Πολιτιστικού Οργανισμού Νέας Μάκρης και με τη 
συμμετοχή διακεκριμένων επιστημόνων. Οι σύνεδροι μας μετέδωσαν 
τη ματιά της «βιομηχανικής αρχαιολογίας», που βλέπει τα βιομηχανικά 
κτήρια ως μέρος της πολιτιστικής μας κληρονομιάς, και μοιράστηκαν 
μαζί μας την πολύτιμη εμπειρία τους από τη συμμετοχή τους στην 
ανάπλαση βιομηχανικών κτηρίων σε πόλεις με βιομηχανική ιστορία 
υπογραμμίζοντας την σημασία της ιστορικής έρευνας πριν από την 
όποια ανάπλαση με στόχο να προσδιοριστεί τι είναι εκείνο που πρέπει 
να διατηρηθεί.
Η έλλειψη συνειδητοποίησης της ιστορικής αξίας του κτηρίου του 
εργοστασίου από τις δημοτικές αρχές των τελευταίων δεκαετιών 
οδήγησε στη σημερινή κατάσταση με το εργοστάσιο εγκαταλελειμμένο 
και τον περιβάλλοντα χώρο του κατειλημμένο από μπάζα. Η λεηλασία 
αυτού του εργοστασίου ξεκίνησε από πολύ νωρίς, όταν τα μοναδικά 
για την εποχή τους μηχανήματα του πουλήθηκαν ως σίδερα. Το 
μεγαλύτερο όμως έγκλημα διαπράχθηκε στις μέρες μας όταν κάποιοι 
αυθαίρετα κατέλαβαν το πλαϊνό κτήριο, όπου στεγάζονταν στο 
παρελθόν τα γραφεία και το χημείο του εργοστασίου, και πέταξαν στο 
δρόμο μέρος του ιστορικού αρχείου του εργοστασίου, ενός αρχείου 
σημαντικότατου όχι μόνο για την τοπική ιστορία μας αλλά και για την 
εθνική βιομηχανική και οικονομική ιστορία της χώρας μας εφόσον 
συνδέεται με την διαδικασία εξηλεκτρισμού της Ελλάδας. 

1. Εκφράζουμε την ευαισθησία της τοπικής κοινωνίας η οποία 
θεωρεί προϋπόθεση της όποιας ανάπλασης τον σεβασμό και 
την προστασία των ιδιαίτερων αρχιτεκτονικών χαρακτηριστικών 
του κτηρίου και του περιβάλλοντος χώρου, με επείγον αίτημα τη 
συντήρηση της καμινάδας. 
2. Εκφράζουμε την ανάγκη της τοπικής κοινωνίας για χώρους 
όπως Μουσείο Τοπικής Ιστορίας-Βιβλιοθήκη-Αρχείο (με στόχο την 
συγκέντρωση αρχειακού και όποιου άλλου υλικού συνδέεται με την 
ιστορία της Νέας Μάκρης, με ιδιαίτερη έμφαση στην ψηφιοποίηση 
του) και γενικότερα χώρους που θα προάγουν την εκπαίδευση και 
τη διαμόρφωση συνείδησης εθνικής-πολιτιστικής κληρονομιάς. 
3. Εκφράζουμε την απαίτηση της τοπικής κοινωνίας να γίνει 
σεβαστός ο χώρος όπου εργάστηκαν περισσότεροι από 300 
συμπολίτες μας από τη Νέα Μάκρη και την ευρύτερη περιοχή και 
που αποτελεί αναφαίρετο κομμάτι του ιστορικού ιστού του τόπου, 
«μνημείο της πιο κοντινής μας ιστορίας».

Διεύθυνση: Αργοστολίου 29 
19005 Ν. Μάκρη

τηλέφωνο: 22940 95748
fax: 210 322 96 14
e-mail: totsibouri@yahoo.gr

  διευθύνεται από Επιτροπή   
Σε αυτό το τεύχος 
συνεργάστηκαν:

Αστρινάκης Αλ. 
Δελαγραμμάτικας Β. 
Δεληβοριάς Φ. 
Δρακοπούλου Στ. 
Σιδερή Σ. 
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ΔΥΝΑΜΗ ΠΟΛΙΤΩΝ 
ΠΡΟΤΑΣΗ ΓΙΑ ΤΗ ΘΕΣΗ ΤΟΥ 

Κέντρου Επεξεργασίας Λυμάτων
Μη αποδοχή της χωροθέτησης του Κέντρου Επεξεργασίας Λυμάτων 
ΚΕΛ δίπλα σε χώρο πολιτιστικών και αθλητικών εγκατάστασεων.

Οι κάτοικοι της Ν. Μάκρης δεν δεχόμαστε τη χωροθέτηση του 
Κέντρου Επεξεργασίας Λυμάτων – ΚΕΛ στο χώρο που υπέδειξε η 
Δημοτική Αρχή.

ΓΙΑΤΙ
• Απαξιώνει και ευτελίζει χώρο ιστορικής μνήμης και πολιτιστικής 
κληρονομιάς όπως είναι το ΗΡΩΔΕΙΟ Συγκρότημα – Μπρεξίζα 
– Ιερό Αιγυπτίων Θεών – Βαλανείο.
• Βρίσκεται ανάμεσα σε κατοικίες και του Μαραθώνα και της Νέας 
Μάκρης και θίγει τα συμφέροντα των κατοίκων με πρώτιστο την 
υγεία τους.
• Είναι πολύ κοντά στο Κέντρο Υγείας και σε νηπιαγωγεία.
• Γειτνιάζει με τις Πολιτιστικές και Αθλητικές εγκαταστάσεις του 
Δήμου Νέας Μάκρης.
• Είναι πολύ κοντά στη θάλασσα, ο δε υδροφόρος ορίζοντας 
βρίσκεται πολύ ψηλά (περίπου 1 μ.) από την επιφάνεια του 
εδάφους.
• Συνορεύει με μεγάλη ξενοδοχειακή μονάδα.
Και ο πολίτης αγανακτεί και διερωτάται ΓΙΑΤΙ;
• Όταν τα όρια των δυο Δήμων Μαραθώνα και Ν. Μάκρης δεν είναι 
μόνον 500 μέτρα (Μπρέξιζα- Λεωφ. Μαραθώνος) αλλά εκτείνονται 
σε απόσταση 3.500 μέτρων (σύμφωνα με το τοπογραφικό της 
ΕΥΔΑΠ και
• Όταν στο τοπογραφικό της ΕΥΔΑΠ προτείνονται άλλες έξι θέσεις: 
ΚΕΛ1 – ΚΕΛ2 – ΚΕΛ3 – ΚΕΛ5 – ΖΕ1 – ΖΕ2.
• ΓΙΑΤΙ ο Δήμαρχος της Νέας Μάκρης (έγγραφο ΕΥΔΑΠ αρ. πρωτ. 
340653/18-7-08) προτείνει αυτή τη θέση όταν ξέρει ότι 300 μέρες 
το χρόνο πνέουν Βόρειοι – ΒΑ – ΒΔ άνεμοι και η ζωή των κατοίκων 
θα γίνει ανυπόφορη, αφού όλες οι οσμές θα πλήττουν όλη την πόλη 
της Νέας Μάκρης;

ΠΡΟΤΕΙΝΟΜΕΝΕΣ ΘΕΣΕΙΣ

• Βέλτιστη θέση στα όρια των δύο Δήμων είναι η ΖΕ1, είναι 
γεωργική γη και μακριά από κατοικημένες περιοχές.

• Η κοιλάδα της Ραπεντώσας (ελαιώνας και αμπέλια) που βρίσκεται 
πίσω από το σταθμό μεταφόρτωσης. Αν υπάρξει αντίρρηση, 
ας θυμηθούν οι υπεύθυνοι φορείς ότι πρόσφατα το Πεντελικό 
διασχίστηκε από τον αγωγή του αερίου (ΔΕΠΑ).

• Και αφού το ΙΓΜΕ και η Ε.Ε. μιλάνε για επερχόμενη λειψυδρία 
ΓΙΑΤΙ το νερό να χύνεται στη θάλασσα (Κυνόσουρα) και να μην 
χρησιμοποιείται για το πότισμα καλλωπιστικών φυτών, γκαζόν και 
για πυρόσβεση;

ΔΥΝΑΜΗ ΠΟΛΙΤΩΝ

ΕΡΓΟΣΤΑΣΙΟ ΠΟΡΣΕΛΑΝΗΣ: 
ΕΝΑ ΕΠΙΠΛΕΟΝ ΕΓΚΛΗΜΑ

ΕΡΓΟΣΤΑΣΙΟ ΠΟΡΣΕΛΑΝΗΣ: 
ΕΝΑ ΕΠΙΠΛΕΟΝ ΕΓΚΛΗΜΑ
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Φαίνεται ότι οι ΑΝΘΡΩΠΟΙ του Θ€ΟΥ δεν θα μας αφήσουν να 
ησυχάσουμε. Νέες εξελίξεις στην Παμμακάριστο. Δημοσιεύουμε 
σήμερα αποσπάσματα από άλλη μια επιστολή του Συλλόγου 
των Γονέων της Παμμακαρίστου, η οποία σε συνδυασμό με τα 
γεγονότα αλλά και με επιστολές ιερωμένων (που έχουμε στη 
διάθεσή μας) οδηγεί σε εύλογα συμπεράσματα. Οι γελοιογραφίες 
αποτυπώνουν το κλίμα των σχέσεων των ΑΝΘΡΩΠΩΝ του Θ€ΟΥ 
με τους γονείς των παιδιών με αυτισμό. 
 
“...Θα θέλαμε να σας ενημερώσουμε για τη συνάντηση που έγινε 
την 27/11/2008 στο Ίδρυμα για το παιδί η Παμμακάριστος, του 
Δ.Σ. του Συλλόγου Γονέων των ειδικών δημοσίων σχολείων 
της Παμμακαρίστου με τον κ. Δ. Σαλάχα έξαρχο της καθολικής 
ελληνορρύθμου εκκλησίας, και την αδελφή Ειρήνη Φρέρη ηγουμένη 
της Μονής της Παμμακαρίστου. Κατά την εισηγητική ομιλία του ο κ. 
Σαλάχας τοποθετήθηκε άμεσα στο θέμα της παραχώρησης χρήσης 
γης για την ανέγερση νέου κτιρίου για το Ε.Ε.Ε.Ε.Κ. λέγοντας ότι «γη 
υπάρχει, ούτε θα την πουλήσω, ούτε θα ζητήσω ενοίκιο, ούτε τίποτε, 
πάρτε τη» και συμπλήρωσε «…να το αναλάβω εγώ χρήματα δεν έχω, 
ούτε η Μονή έχει χρήματα, ούτε η Ελληνική Καθολική Επισκοπή έχει 
χρήματα να το κτίσει και να το λειτουργήσει... τις εκτάσεις αυτές σας 
τις παραχωρούμε για χρήση όπως ζητάτε και εσείς». Σε όλα αυτά 
συναινούσε και η ηγουμένη αδελφή Ειρήνη. Στη συνέχεια ζήτησε από 
τους γονείς να τοποθετηθούν. Στη δίωρη συζήτηση που ακολούθησε 
έγινε παρουσίαση από τα μέλη του Δ.Σ. των γονέων του σχεδίου που 
προτείνουν και το οποίο είναι το εξής:
Ι) Μεταστέγαση του ΕΕΕΕΚ (για ΑμεΑ ηλικίας 16-22 ετών)
• Το ΥΠΕΠΘ και η Μονή Παμμακαρίστου συμφωνούν σε νομική 
φόρμουλα για το ιδιοκτησιακό καθεστώτος του υπό ανέγερση νέου 
κτιρίου του ΕΕΕΕΚ.
• Η Μονή Παμμακαρίστου προχωρεί σε παραχώρηση χρήσης γης 
στην οποία θα ανεγερθεί το νέο κτίριο που θα στεγάσει το ΕΕΕΕΚ.
• Ο Οργανισμός Σχολικών Κτιρίων προχωρεί στην ανέγερση του νέου 
κτιρίου του ΕΕΕΕΚ.
ΙΙ) Δημιουργία Δομής Ημερήσιας Διαβίωσης (για ΑμεΑ ηλικίας 
μεγαλύτερα των 23 ετών)
• Το ΥΠΕΠΘ προχωρεί στην ίδρυση Δομής Ημερήσιας Διαβίωσης ως 
μονάδας της Γενικής Γραμματείας Δια Βίου Μάθησης.
• Το Ίδρυμα της Παμμακαρίστου ενσωματώνει τα σημερινά εργαστήρια 
στη Δομή Ημερήσιας Διαβίωσης.
• Το ΥΠΕΠΘ αναλαμβάνει τη χρηματοδότηση της λειτουργίας της 
Δομής Ημερήσιας Διαβίωσης ως μονάδα της Γενικής Γραμματείας 
Δια Βίου Μάθησης.
• Το ΥΠΕΠΘ στελεχώνει τη Δομή Ημερήσιας Διαβίωσης με 
εκπαιδευτικούς κλάδου ΠΕ72 αποφοίτους του Πανεπιστημίου 
Πελοποννήσου, της Σχολής Κοινωνικών Επιστημών του Τμήματος 
Κοινωνικής και Εκπαιδευτικής Πολιτικής.
• Η Μονή Παμμακαρίστου παραχωρεί για στέγαση της Δομής 
Ημερήσιας Διαβίωσης το παλαιό κτίριο του ΕΕEΕΚ.
• Ο Οργανισμός Σχολικών Κτιρίων επισκευάζει και συντηρεί το κτίριο 
του παλαιού ΕΕΕΕΚ.
ΙΙΙ) Δημιουργία και Πιλοτική λειτουργία Δομής Αυτόνομης 
Διαβίωσης (για ΑμεΑ που οι γονείς αδυνατούν να τα 
συντηρήσουν)
• Το ΥΠΕΠΘ ιδρύει Δομή Αυτόνομης Διαβίωσης (campus ή 
«παιδόπολη») για άτομα με αυτισμό και νοητική καθυστέρηση.
• Η Μονή Παμμακαρίστου παρέχει στη Δομή Αυτόνομης Διαβίωσης το 
χώρο με τις εγκαταστάσεις διαμονής.
• Η λειτουργία της Δομής Αυτόνομης Διαβίωσης εξασφαλίζεται αρχικά 
με χρηματοδότηση (100%) από Ευρωπαϊκά Προγράμματα (μέσω 
ΥΠΕΠΘ).
Γίνεται προσπάθεια αναζήτησης πηγών χρηματοδότησης για συνέχιση 
λειτουργίας μετά την πιλοτική φάση.
IV) Δημιουργία διδασκαλείου εξειδίκευσης στον αυτισμό
• Δημιουργείται διδασκαλείο εξειδίκευσης στον αυτισμό από το Ίδρυμα 
της Παμμακαρίστου (με κυρίαρχο ρόλο της Ιατροπαιδαγωγικής 
Ομάδας) σε συνεργασία με Πανεπιστήμια το οποίο προσφέρει 
προγράμματα εξειδίκευσης στον αυτισμό για εκπαιδευτικούς.

ως βάση συζήτησης ώστε να ξεκινήσει η 
διαδικασία τεκμηρίωσης του σχεδίου σε επίπεδο 
εμπειρογνωμόνων.

Τελικά οι γονείς, η ηγουμένη και ο κ. Σαλάχας κατέληξαν, ως 
πρώτο βήμα -για να τηρούνται και οι θεσμοί- να καταθέσουν (οι 
γονείς) την πρότασή τους στο Δ.Σ. του Ιδρύματος για το Παιδί 
η Παμμακάριστος και να ζητήσουν την κατ΄ αρχήν έγκρισή του

Αυτό σας το εγγυώμαι, η λειτουργία, έχει προβλήματα, δεν είμαι εγώ 
ο ειδικός ούτε η αδελφή Ειρήνη…».
Εκ μέρους του Συλλόγου Γονέων επισημάνθηκε ότι ήδη έχουν χαθεί 
6 μήνες λόγω αδιαφορίας του Δ.Σ. του ιδρύματος.

     Ο ρόλος του Ιδρύματος
1. Το Ίδρυμα, εξασφαλίζοντας χρηματοδότηση από τα νοσήλια των 
παιδιών ΑμεΑ που φιλοξενεί αλλά και από το Υπουργείο Υγείας και 
Κοινωνικής Αλληλεγγύης, λειτουργεί παράλληλα με τις υπάρχουσες 
και προτεινόμενες να δημιουργηθούν κρατικές δομές, προσφέροντας 
εξειδικευμένες υπηρεσίες, συμπληρωματικές προς αυτές που 
προσφέρουν οι κρατικές δομές.
2. Η παροχή από το Ίδρυμα υπηρεσιών με υψηλά ποιοτικά 
χαρακτηριστικά θα λειτουργήσει ως ανάχωμα -στην με την 
πάροδο του χρόνου- αποδιοργανωτική τάση των δημοσίων δομών 
εξασφαλίζοντας έτσι μια εγγύηση ότι δεν θα υπάρξει κίνδυνος 
εκφυλισμού και ασυλοποίησης των δομών αυτών.
3. Ασφαλιστική δικλίδα ότι και το Ίδρυμα θα παρέχει ποιοτικές 
υπηρεσίες είναι η λειτουργία του προαναφερθέντος «διδασκαλείου 
εξειδίκευσης στον αυτισμό» μέσα από τη λειτουργία του οποίου η 
Ιατροπαιδαγωγική Ομάδα του Ιδρύματος (ως εσωτερικοί αξιολογητές) 
και οι Πανεπιστημιακοί καθηγητές με τους οποίους θα συνεργάζεται 
(ως εξωτερικοί αξιολογητές) θα μπορούν να ασκούν ποιοτικό 
έλεγχο.
4. Τέλος θα θέλαμε να προτείνουμε η οικονομική διαχείριση του 
Ιδρύματος να διενεργείται από ορκωτούς λογιστές ώστε να 
αποφευχθούν μελλοντικά παρόμοια φαινόμενα προβληματικής 
διαχείρισης. Μια τέτοια κίνηση θα εκπέμψει τα κατάλληλα μηνύματα 
προς τα Υπουργεία Παιδείας και Υγείας (που χρηματοδοτούν το 
Ίδρυμα) για την εγγυημένη διαφάνεια στην οικονομική διαχείριση του 
Ιδρύματος από εδώ και πέρα.
Μετά το πέρας της παρουσίασης του προτεινομένου από τους 
γονείς σχεδίου και της συζήτησης επ΄ αυτού ο κ. Σαλάχας είπε ότι 
«για μένα αυτή η συζήτηση ήταν πολύ διαφωτιστική, ειλικρινά τώρα 
κατάλαβα πολλά πράγματα με νηφάλια σκέψη… Για μένα είναι 
πάρα πολύ διαφωτιστικό όλο αυτό. Σας λέω και πάλι αποφασισμένα 
και ακράδαντα μέχρις ότου ζω, ότι όλες αυτές οι εγκαταστάσεις 
ανήκουνε στα παιδιά με συμβόλαια, με συμβάσεις τις οποίες πρέπει 
να κάνουμε. 

Σημαντική αίσθηση δημιούργησε το άρθρο για την Παμμακάριστο 
στο προηγούμενο τεύχος. 
Μερικοί αφελείς “εν βρασμώ” μας απειλήσαν με μηνύσεις 
αλλά φαίνεται ότι μετά από ώριμη σκέψη αυτών που αφενός 
γνωρίζουν και αφετέρου μπορούν να σκεφτούν κατέληξαν ότι 
δεν πρέπει να τα σκαλίζουν... Εξ άλλου δεν ταιριάζει μια τέτοια 
συμπεριφορά σε ανθρώπους του θ€ού!!!

Ίδρυμα για το παιδί 
η Παμμακάριστος

“Πνευματικές ασκήσεις” στο θ€ό που πιστεύουν
κάνουν στις συναντήσεις τους 

ο Δήμαρχος Ν. Μάκρης με τον €πίσκοπο κ. Σαλάχα;

Πέρασαν σχεδόν δύο μήνες, 

κανένας αρμόδιος δεν έκανε τίποτα, 

(πουλήθηκε ένα φιλέτο της Βηθανίας) 

και φάγανε αυτοί καλά 

και μη χειρότερα!



4

Αρκετές φορές στη διάρκεια της τελευταίας συνεδρίασης του Δημοτικού 
Συμβουλίου ο Δήμαρχος κ. Λουΐζος προσπάθησε να αποδώσει την 
πυρκαγιά της 20/01/2009 στην παράνομη χωματερή της Μπρέξιζας 
σε άγνωστους προβοκάτορες.
Αν δεν είχαν προηγηθεί τα γεγονότα που αναφέρουμε πιο κάτω μπορεί 
ίσως και να τον πιστεύαμε. Δυστυχώς όμως γι αυτόν όλα τα στοιχεία 
συνηγορούν ότι αυτή η Δημοτική Αρχή έχει στο DNA της τη λογική 
της καύσης των κλαδιών και μαζί με αυτά και άλλα απορρίμματα 
(πλαστικές σακούλες, πλαστικές συσκευασίες από λιπαντικά, παλιά 
έπιπλα, στρώματα κλπ.).
Ας δούμε λοιπόν τι συνέβη στο παρελθόν:
Νοέμβριος 2003: Ο Δήμος καίει στο Ζούμπερι κλαδιά, πλαστικά, 
λάστιχα και άλλα αντικείμενα. Υποβάλλεται μήνυση από τον δικηγόρο 
κ. Ριζάκο στον αντιδήμαρχο καθαριότητας κ. Θεοδωρίδη.
 Ανοιξη-Καλοκαίρι 2004: Αλλεπάλληλες καύσεις από το Δήμο στη 
Βάση. Οι φωτιές καίνε επί μέρες πνίγοντας όλη τη Νέα Μάκρη με 
καπνούς και διοξίνες. 20 κάτοικοι μηνύουν το Δήμαρχο.(υπάρχει 
πλήρης καταγραφή στα βιβλία συμβάντων της Πυροσβεστικής).
Στο Δημοτικό Συμβούλιο της 2/06/2008 ο κ. Θεοδωρίδης παραδέχεται 

(εντός πρακτικών) ότι αυτός, επι σειρά ετών, με την ιδιότητα του 
Αντιδημάρχου καθαριότητας πήγαινε τα κλαδιά στη Βάση και τα έκαιγε, 
παραβιάζοντας το νόμο.
Δεν διστάζει μάλιστα να αποκαλέσει τον εαυτό του …Πυρπολητή 
Κανάρη (τρομάρα του) !!!!!!
Παρόλα αυτά αθωώθηκαν τόσο ο Δήμαρχος όσο και ο κ. Θεοδωρίδης. 
Δεν συμβαίνει για πρώτη φορά σε αυτή τη χώρα να ομολογείς την 
ενοχή σου και να αποδίδεσαι λευκός στην κοινωνία.
Άνοιξη του 2008: Ο Δήμος αρχίζει τις καύσεις στο σταθμό 
Μεταφόρτωσης. Κάτοικοι καλούν την Πυροσβεστική και το Δασαρχείο, 
το οποίο απαγορεύει να συνεχιστούν οι καύσεις εκεί.
Τέλος πολλές φορές τόσο στο απώτερο παρελθόν, όσο και στο 
πρόσφατο, η Δημοτική Αρχή ζήτησε άδεια από την Πυροσβεστική για 
καύση κλαδιών, η οποία δεν δόθηκε (γεγονός που πιστοποιείται από 
επίσημα έγγραφα του Δήμου).
Μετά από αυτό το σύντομο ιστορικό μας είναι δύσκολο να 
παρακολουθήσουμε τη σκέψη του Δήμαρχου για δήθεν άγνωστους 
προβοκάτορες-εμπρηστές. Ας ψάξει λίγα μέτρα γύρω του και θα τους 
βρει.

Η ΠΑΡΑΝΟΜΗ ΧΩΜΑΤΕΡΗ ΚΑΙ ΟΙ ΠΡΟΒΟΚΑΤΟΡΕΣ ΕΜΠΡΗΣΤΕΣ

20/1/09  4.40 μμ

20/1/09  5.13 μμ

20/1/09  5.19 μμ

20/1/09  5.39 μμ

20/1/09  4.32 μμ

ΠΥΡΚΑΓΙΑ 

ΣΤΗ ΧΩΜΑΤΕΡΗ 

ΤΗΣ ΜΠΡΕΞΙΖΑΣ
ΠΥΡΚΑΓΙΑ 

ΣΤΗ ΧΩΜΑΤΕΡΗ 

ΤΗΣ ΜΠΡΕΞΙΖΑΣ



Σπάνια συμβαίνει, αλλά η επιμονή του συμβούλου της Δύναμης 
Πολιτών Φώτη Δεληβοριά και η αποφασιστικότητα των δεκάδων 
πολιτών που παρακολούθησαν το Δημοτικό Συμβούλιο (23/01/2009) 
υποχρέωσαν την πλειοψηφία του ΔΣ να συζητήσει προ ημερησίας 
το θέμα της πυρκαγιάς στην παράνομη χωματερή του Δήμου, παρά 
την αρχική άρνηση του Δημάρχου και του προέδρου του Δ.Σ. κ. 
Θεοδωρίδη.
Εμφανής ήταν νευρικότητα του Δημάρχου και προφανής η αδυναμία 
του να δικαιολογήσει τα αδικαιολόγητα. Επιδόθηκε σε κυνήγι μαγισσών 
βλέποντας παντού προβοκάτορες και εχθρούς της πόλης χωρίς να 
εξαιρέσει και τον Συνήγορο του Πολίτη τον οποίο κατηγόρησε ότι … 
δεν ξέρει τη δουλειά του και τους νόμους.
Σε μια έκρηξη ασυναρτησίας είπε ότι θα αναθέσει την φύλαξη της 
πρώην Αμερικανικής Βάσης στην … Δύναμη Πολιτών, προκαλώντας 
την αντίδραση του κ. Κατσαρού ότι δεν μπορεί να ανατρέπει με το έτσι 
θέλω τις αποφάσεις του Δ.Σ.
Χαρακτηριστικό της σύγχυσης του Δημάρχου είναι το παρακάτω 
απόσπασμα:
« Εγώ κ. Δεληβοριά δεν έχω καμιά αμφιβολία ότι τον τόπο σας τον 
αγαπάτε και ενδιαφέρεστε γι αυτόν . Ταυτόχρονα όμως ενδιαφέρεστε 
και για κάτι άλλο. Να μπλοκάρετε το έργο αυτής της Δημοτικής 
Αρχής».
Φ. Δεληβοριάς: Μη συζητάτε επί προθέσεων. Μιλήστε επί πραγματικών 
περιστατικών.
Δήμαρχος: Έχω να σας δείξω και τον Α και τον Β και τον Γ, κανάλια και 
εφημερίδες να έρχονται να φωτογραφίζουν και να κινηματογραφούν. 
Με αυτά βοηθάμε την πόλη κ. Δεληβοριά,…
… από δω κι εμπρός με δική μου ευθύνη οι πόρτες της Αμερικανικής 
Βάσης θα ξεσφραγιστούν όλες. Και να πηγαίνετε εσείς να περιφρουρείτε 
το χώρο (;;;;;)
Για το Συνήγορο του πολίτη:
Φ. Δεληβοριάς: Λέτε ότι ο συνήγορος του πολίτη δεν κάνει τη δουλειά 
του και δεν ξέρει τους νόμους:

Δήμαρχος: Βεβαίως κ. Δεληβοριά (!!!!!!)
Φ. Δεληβοριάς: Αυτό το Δημοτικό Συμβούλιο ψήφισε στις 24/1/2008 
ομόφωνα να σταματήσει η εναπόθεση κλαδιών και άλλων αντικειμένων 
στην παλιά Αμ. Βάση και μέσα σε ένα εύλογο χρονικό διάστημα αυτά 
να σηκωθούνε. Κάνατε καμιά προσπάθεια καθαρισμού του χώρου;
Δήμαρχος: Να βρείτε τα χρήματα κ. Δεληβοριά.

Σε άλλο σημείο της συζήτησης ο Δήμαρχος ισχυρίστηκε (προφανώς 
ψευδόμενος) ότι η νέα χωματερή, που του παραχώρησε παράνομα η 
ΚΕΔ έγινε στο Μαραθώνα και όχι τη Νέα Μάκρη.
Στην ψηφοφορία που ακολούθησε μπήκαν σε αντιπαράθεση δύο 
προτάσεις:
Α) Η πρόταση του Φ. Δεληβοριά για επικύρωση των συστάσεων 
του συνήγορου του πολίτη δηλ. άμεσο κλείσιμο της χωματερής και 
εκπόνηση μελέτης για τον καθαρισμό του χώρου.
Β) η πρόταση του Δημάρχου (η οποία και πλειοψήφησε): Να 
υλοποιηθούν τα συμφωνητικά μας με την ΚΕΔ ως έχουν υπογραφεί 
από ενέργειες της κ. Καραγιάννη και της ΚΕΔ (δηλ. πάλι έβγαλε την 
ουρά του απέξω).

5ΘΥΕΛΛΑ ΣΤΟ ΔΗΜΟΤΙΚΟ ΣΥΜΒΟΥΛΙΟ 
Η ΔΥΝΑΜΗ ΠΟΛΙΤΩΝ ΕΠΕΒΑΛΕ ΝΑ ΣΥΖΗΤΗΘΕΙ ΤΟ ΘΕΜΑ 

ΤΗΣ ΠΥΡΚΑΓΙΑΣ  ΠΡΟ ΗΜΕΡΗΣΙΑΣ ΔΙΑΤΑΞΕΩΣ

Οι επιθέσεις του Ιορδάνη Λουίζου κατά των συλλόγων «Φίλοι 
του Αρχαιολογικού Μουσείου Μαραθώνα» και της «Τετράπολης» 
προκάλεσαν αντιδράσεις στο ακροατήριο.
Ο Πρόεδρος του Συλλόγου φίλων του Μουσείου κ. Β.  
Δελαγραμμάτικας ζήτησε το λόγο και αναφέρθηκε στη σύνθεση 
του Συλλόγου που αποτελείται από επιστήμονες, καθηγητές 
Πανεπιστημίου και άλλα διακεκριμένα μέλη της τοπικής κοινωνίας 
καθώς και στη δράση του Συλλόγου γύρω από την Μπρέξιζα, με την 
πραγματοποίηση ημερίδας και υποβολή προτάσεων στο ΥΠΕΧΩΔΕ 
για να συμπεριλάβει και την Μπρέξιζα σε πρόγραμμα αποκατάστασης 
ΧΑΔΑ της ΕΕ, ώστε να βρεθούν τα χρήματα. 
Σχετικά με τις καταγγελίες για την παράνομη χωματερή είπε: Στους 
σκοπούς του συλλόγου είναι η προστασία, η προβολή και η αξιοποίηση 
των αρχαιοτήτων και του περιβάλλοντός τους της ευρύτερης 
περιοχής του Μαραθώνα. Χαρακτηρίστηκε σαν προβοκατόρικη την 
προσπάθειά μας να περιφρουρήσουμε αυτόν τον μοναδικό τόπο. 
Θεωρούμε τιμή μας ότι χρησιμοποιήσαμε νόμιμες διαδικασίες, 

διαδικασίες δηλ. που ο κάθε πολίτης έχει δικαίωμα να χρησιμοποιεί, 
προκειμένου να προστατέψουμε όχι τα προσωπικά μας συμφέροντα 
αλλά την περιοχή μας.
Παρέμβαση για τη δράση της Τετράπολης στην κατάσβεση των 
πυρκαγιών και την πυροφύλαξη στην ευρύτερη περιοχή έκανε και 
ο κ. Αλ. Αστρινάκης, αναγκάζοντας τον Δήμαρχο να ανακαλέσει 
τις κατηγορίες του, ενώ ο Φ. Δεληβοριάς υπενθύμισε ότι κάθε 
χρόνο η «Τετράπολις» συμμετέχει στον καθαρισμό των ακτών που 
διοργανώνει η Οργάνωση «Μεσόγειος SOS».

Παρέμβαση από το ακροατήριο έκανε και η δικηγόρος κ. Σιλαμιανού 
εκπροσωπώντας την πελάτισσα της κ. Τζουμελέα. Κατηγόρησε το 
Δήμαρχο ότι αδιαφορεί για τη Δημοτική περιουσία η οποία περνάει με 
αδιαφανείς διαδικασίες σε χέρια ιδιωτών. Συγκεκριμένα κατήγγειλε ότι 
πρόσφατα εκπλειστηριάστηκε έκταση δίπλα στην Αμ. Βάση για χρέος 
3000 €, ενώ η πραγματική της αξία ήταν υπερδεκαπλάσια. Ιδιοκτήτης 
του οικοπέδου εμφανιζόταν συγγενής του Δημάρχου...

ΦΙΛΟΙ ΤΟΥ ΜΟΥΣΕΙΟΥ ΜΑΡΑΘΩΝΑ  και  ΤΕΤΡΑΠΟΛΙΣ:
ΑΣΤΗΡΙΚΤΕΣ ΟΙ ΚΑΤΗΓΟΡΙΕΣ ΤΟΥ ΔΗΜΑΡΧΟΥ

 Ο ΣΥΝΗΓΟΡΟΣ ΤΟΥ ΠΟΛΙΤΗ ΓΙΑ ΤΗΝ ΠΑΡΑΝΟΜΗ ΧΩΜΑΤΕΡΗ
Με πολυσέλιδη επιστολή του με ημερομηνία 9-1-09, ο Συνήγορος 
του Πολίτη  αναφέρεται σε αυθαίρετες επιχωματώσεις βόρεια 
της πρώην αμερικανικής βάσης και σε ανεξέλεγκτο χώρο 
διάθεσης στερεών αποβλήτων από το Δήμο Νέας Μάκρης.
Αφού εξέτασε της καταγγελίες της εταιρείας Προστασίας 
περιβάλλοντος Όρμου Μαραθώνα «η Τετράπολις» και της 
WWF ΕΛΛΑΣ και διαπίστωσε τη βασιμότητά τους ζητεί :
Από το Δήμο Νέας Μάκρης:

Την άμεση παύση της λειτουργίας της νέας χωματερής
Τη σύνταξη μελετών αποκατάστασης των δυο ΧΑΔΑ τόσο 
μέσα στην πρώην αμερικάνικη βάση όσο και στο χώρο που 
παραχώρησε η ΚΕΔ.

Από τη Νομαρχιακή Αυτοδιοίκηση και το Νομάρχη:
Την επιβολή των κυρώσεων που προβλέπει η νομοθεσία 
Την έκδοση απόφασης για κλείσιμο του ΧΑΔΑ και το 
οριστικό κλείσιμο του Χώρου.
Τη σύγκληση συνεργείου για την απομάκρυνση των 
επιχωματώσεων και αποκατάσταση της κοίτης του 
ρέματος.

Από την Πολεοδομία Ανατολικής Αττικής:
Τήρηση της διαδικασίας αυθαιρέτων του ν.1337/83 αρθρ. 
40

Από την Κτηματική Εταιρεία του Δημοσίου:
Την ανάκληση της απόφασής της για την παραχώρηση 
χώρου εναπόθεσης κλαδιών λόγω αναρμοδιότητας.

Από την Περιφέρεια Αττικής:
Ενημέρωση για την κλήση του Δημάρχου σε απολογία.

Τα σημεία που αξίζει να σχολιασθούν ιδιαίτερα από την 
οκτασέλιδη αναφορά του Συνήγορου είναι :
Α) Η εμπλοκή της ΚΕΔ σε θέματα εκτός αρμοδιότητάς της. 
Ο πολυπράγμων κ. Γκράτζιος ας ασχοληθεί με το πώς θα 
ξεμπλέξει από την υπόθεση του Βατοπεδίου και ας αφήσει 
τους αρμόδιους να ασχοληθούν με τις ΧΑΔΑ.
Β) Η διαπίστωση από την Κτηματική Υπηρεσία Ανατολικής 
Αττικής ότι απορριμματοφόρα του Δήμου εναποθέτουν μπάζα 
και οτιδήποτε άχρηστο υλικό.
Δηλαδή πρόκειται για μια αλληλουχία παρανομιών και 
υπάρχουν ευθύνες είτε άμεσες (ΚΕΔ-Δήμος) είτε έμμεσες 
από άλλες αρμόδιες υπηρεσίες, αλλά και πολιτικούς της 
περιφέρειας που κάνουν τα στραβά μάτια. 



Ανάσα ικανοποίησης ήταν για 
τον Μαραθώνα και τον ευρύτερο 
όρμο του η απόφαση της Ειδικής 
Επιτροπής της Περιφέρειας 
που ακύρωσε την πρόταση 
του Δημοτικού Συμβουλίου 
του Μαραθώνα για κατασκευή 
τσιμεντονησιού 300 σκαφών 
στην παραλία του Τύμβου. Το
Δημοτικό Συμβούλιο με την 
κατασκευή που ψήφισε παραβίαζε 
την 1494/1996 απόφαση του 
ΣτΕ. Το ΣτΕ είχε απορρίψει την 
κατασκευή αντίστοιχου έργου την 
δεκαετία του ’90, προασπίζοντας 
το φυσικό περιβάλλον, την ιστορική 
και την πολιτιστική κληρονομιά 
της περιοχής. Οι πάνω από 2.500 
πολίτες, οι επιστήμονες, οι τοπικοί 
συλλόγοι, οι περιβαλλοντικές και 
πολιτιστικές οργανώσεις, που 
κινητοποιήθηκαν στην  απόφαση 
αυτή της ειδικής επιτροπής, 
βλέπουν την δικαίωση της 
αντίδρασής τους. Ανάμεσά τους 
και οι 31 καθηγητές Γυμνασίου–
Λυκείου που πρώτοι αντέδρασαν 
προς το Δημοτικό Συμβούλιο. 
Όσο και αν συκοφαντήθηκαν 
από τον κ. Δήμαρχο και κάποιους 
του περιβάλλοντός του ως 
αλεξιπτωτιστές, μειοδότες και 
υπονομευτές του μέλλοντος 

του Μαραθώνα δεν θα πάψουν 
να αγωνιούν να διασωθεί ο 
πλούτος του και να αναπτυχθεί 
όπως του αρμόζει. Η ανάδειξή 
με σεβασμό της μοναδικής 
φυσικής και πολιτιστικής 
κληρονομιάς του Μαραθώνα 
είναι που θα τον αναπτύξει 
προσελκύοντας το ενδιαφέρον 
για το ξεχωριστό που είναι.
Ας μην παρασύρουν τα 
ξεπερασμένα και καταστροφικά 
πρότυπα τσιμεντένιας 
ανάπτυξης. Άμεσα πρέπει να  
αποκατασταθούν οι παρανομίες 
στην παραλία που καταστρέφουν 
και χρησιμοποιούνται ως 
πρόσχημα για παραπέρα 
ολέθριες παρεμβάσεις 
όπως το τσιμεντονήσι. 
Άμεσα να κατεδαφιστεί  ο 
αυθαίρετος μόλος και να 
διαμορφωθεί η εκβολή του 
αγωγού ομβρίων ώστε να μην  
καταστρέφουν άλλο την ακτή.
Κάθε φορέας και πολίτης να 
δραστηριοποιηθεί και οι υπεύθυνοι 
να αναλάβουν τις ευθύνες τους, 
για την ανάπλαση της παραλίας 
Μαραθώνα, με στόχο την 
αναβάθμιση και ανάδειξή της. 
Ας επαγρυπνούμε γιατί πάνω από 
25 χρόνια τραβάει αυτή η ιστορία.
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Η Διακίνηση των Πολιτών με 
Αστική Συγκοινωνία όπου και αν 
αυτοί διαμένουν και εργάζονται 
αποτελεί ύψιστο Δικαίωμα.
Η  ΔΡΑΣΗ ΠΟΛΙΤΩΝ συγκέντρωσε 
και καταθέτει τις 500 πρώτες 
υπογραφές, στο αρμόδιο γραφείο 
αστικών συγκοινωνιών.
Καθιστώντας το θέμα επίκαιρο αφ’ 
ενός και αφ’ ετέρου επιβεβλημένο 
ως άμεση ανάγκη για υλοποίηση 
και επίλυσης επιτέλους του 
χρόνιου προβλήματος.
Η αστική συγκοινωνία θα 
«φωτίσει» τις περιοχές που 
είναι ήδη πυκνοκατοικημένες και 
αποκόβονται από νωρίς δίχως 
εξυπηρέτηση.
Ζητάμε και δικαιούμεθα:
• Αστική Συγκοινωνία για ασφαλή 
μετακίνηση με φθηνό εισιτήριο.
• Προστασία του περιβάλλοντος 
από τους ρύπους που εκπέμπουν 
τα Ι.Χ. που υποχρεωτικά 
κινούνται πολλαπλάσια (απ’ ότι 
χρειάζονται).
•  Αποφυγή οδικών ατυχημάτων
• Αξιοποίηση και καλύτερη 
γνωριμία των πολιτών που 
επιθυμούν να επισκέπτονται 
την περιοχή ένεκα εξαιρετικού 
ι σ τ ο ρ ι κ ο ύ - α ρ χ α ι ο λ ο γ ι κ ο ύ 
ενδιαφέροντος (Τύμβος-Μουσείο 
Μαραθώνος-Φράγμα κτλ).
• Δρομολόγια από και προς 

την Αθήνα, εύκολα, φθηνά με 
ασφάλεια και ακρίβεια στην 
εκτέλεση τους.
• Από την Αστική Συγ/νία θα 
εξυπηρετηθούν οι κάτοικοι και οι 
επισκέπτες της περιοχής.
• Τα καταστήματα θα 
αναβαθμισθούν
• Βοηθώντας στην Αποκέντρωση 
έτσι ώστε να αξιοποιηθούν 
και να κατοικηθούν οι εξοχικές 
κατοικίες.
• Έτσι ώστε η Αθήνα να μην 
μεγαλώνει σε ύψος αλλά σε 
πλάτος.
• Επιτέλους η αστική συγκοινωνία 
σε περιοχές που αποτελούν 
ορόσημο για διεθνή αναγνώριση 
-βλέπε Ολυμπιάδα και λοιπές 
αθλητικές διοργανώσεις- θα 
συμβάλλει αποφασιστικά για 
την αναγνώριση τους, διότι, 
όπου υπάρχει φως και κίνηση 
εξαλείφεται το σκοτάδι και η 
απομόνωση.
• Καλούμε όλους τους κατοίκους 
και τους φορείς της τοπικής 
κοινωνίας, να υπερασπισθούν 
αυτό που  θεωρείται δικαίωμα 
μας.

Η Αστική Συγκοινωνία είναι 
κοινωνικό αγαθό για όλους

και το στηρίζουμε όλοι.      
ΔΡΑΣΗ ΠΟΛΙΤΩΝ

Διαβάζω στο «Δημότη» πως ο 
Δήμαρχος Μαραθώνα είναι σε 
στενή επαφή με μεγάλη τεχνική 
εταιρία της Κίνας, που περιμένει το 
πράσινο φως = σχέδιο πόλης κλπ, 
για να ξεκινήσει τις επενδύσεις. Η 
εταιρία ειδικεύεται στην κατασκευή 
μεγάλων κτιρίων, βιοτεχνιών, 
καταστημάτων κλπ. Μα αυτή την 
πρόοδο ονειρευόμαστε τελικά για 
το Μαραθώνα; Δηλαδή έχουμε να 
επιλέξουμε ανάμεσα σε Monte 
Carlo (με τα τσιμεντονήσια) και 
σε Λεωφόρος Κηφισίας, Πειραιώς 
και Εθνική Οδό (με μεγάλα 
κτίρια και καταστήματα); Επίσης 
ασκούνται έγγραφες πιέσεις για 
κατάρτιση ακτομηχανικής μελέτης 
για το παραλιακό μέτωπο. Σωστό 
μεν, αλλά για ποιο σκοπό κανείς 
δεν ξέρει; Γιατί τόση ανησυχία 
θα πείτε; Απλό: τίποτα από όλα 
αυτά δεν υπάρχει στην ατζέντα 
των Δημοτικών Συμβουλίων. 
Καμία ενημέρωση δεν υπάρχει 
προς τους απλούς πολίτες και 
μόνο από διαρροές στον τύπο 
μαθαίνουμε ότι μαθαίνουμε.
Ο Μαραθώνας είναι ιστορικός 
Δήμος και προικισμένος τόπος. 
Όπως και η Νέα Μάκρη και όλη η 
περιοχή. Αυτός είναι και ο λόγος 
που πρέπει να αναπτυχθεί με 
όραμα, αγάπη και φαντασία. 
Επιτέλους, δε μπορούμε να 
μιλάμε ούτε για πλάκα για λιμάνια, 
εμπορικά κέντρα και όλα αυτά που 
θα καταστρέψουν ανεπανόρθωτα 
την περιοχή. Μάθαμε πως εδώ 
οι Έλληνες εδώ αντιστάθηκαν 
στους «βαρβάρους» και αυτό 
ετοιμαζόμαστε να γιορτάσουμε 
με λαμπρότητα. Την ίδια στιγμή 
που κάποιοι ετοιμάζονται να 
παραδώσουν τον τόπο στους 
σύγχρονους βαρβάρους που 
είναι το τσιμέντο και η «πρόοδός» 
που φέρνει! Φαντάζομαι στον 
Μαραθώνα του 2030, να 
ανεβαίνουμε στην ταράτσα του 
«Marathon-Multi-Trade-Center», 
για να πιούμε καφέ χαζεύοντας 
τον Τύμβο, περιτριγυρισμένο 
από πολυκαταστήματα, 
προστατευμένο από τη μόλυνση 
μέσα στη γυάλα του! Μπρρρ…
(Και επειδή είμαστε ακόμα στο 
2009, μπορεί κανείς να διαλέξει 

ένα άλλο τέλος για την ιστορία…)
«Ο Σπύρος (sic!) γύρισε σπίτι του 
κουρασμένος, αλλά χαρούμενος, 
όπως κάθε βράδυ τα τελευταία 
χρόνια. Ήταν το 3ο γκρουπ 
ξένων φοιτητών που είχε έρθει 
από την Κίνα αυτό το μήνα, για να 
δει από κοντά τον Μαραθώνα, για 
τον οποίον τόσα είχαν ακούσει. 
Πάνω από 50 φοιτητές, με τα 
ποδήλατά τους ξεναγήθηκαν 
στον κάμπο. Επισκέφτηκαν το 
Κ.Β.Κ.Α.ΠΒ. (Κέντρο Βιολογικών 
Καλλιεργειών Αγροτικών Προϊό-
ντων και Βοτάνων, καθώς και το 
Δ.Σ.Β.Π. (Δημοτικό Συνεταιρισμό 
Βιολογικών Προϊόντων), που 
μέσω του διαδικτύου γνώριζαν και 
ήταν πελάτες του. Στη συνέχεια 
ξεναγήθηκαν στο Κ.Β.Κ.Υ.Σ.Α. 
(Κέντρο Βιολογικού Καθαρισμού 
Υγρών και Στερεών Αποβλήτων), 
το οποίο είχε διαμορφωθεί 
πλέον σε ένα νέο βιότοπο και 
στο Ε.Κ.Ο.Α.Α. (Εργοστάσιο 
Κομποστοποίησης Οικιακών 
& Αγροτικών Αποβλήτων. Η 
βραδιά τελείωσε με παρτάκι στην 
αναπλασμένη παραλία, εκεί που 
κάποτε ήταν ο παλιός παράνομος 
μόλος. Μάλιστα το κέφι άναψε 
όταν στην παρέα προστέθηκαν 
ένα γκρουπ ξένων φοιτητών 
Ιστορίας και Αρχαιολογίας, που 
επέστρεφε από τις ανασκαφές 
στη Μπρέξιζα (που εδώ και 
χρόνια είχε γίνει επισκέψιμη) 
και που παρακολουθούσαν 
θερινό σχολείο αρχαιολογίας. 
Την επόμενη μέρα θα έπρεπε 
να συνοδέψει τους φοιτητές στο 
Ε.Κ.Μ.Ε.Χ.Π. (Εθνικό Κέντρο 
Μελέτης Ενδημικής Χλωρίδας 
και Πανίδας) στο πάρ-κο του 
Σχοινιά, καθώς και στο Δ.Κ.Ι.Π. 
(Διεθνές Κέντρο Ιστορικών 
Πόλεων), ενώ το πρόγραμμα 
περιλάμβανε και επίσκεψη στο 
Π.Κ.Π.Τ.Υ. (Πρότυπο Κέντρο 
Πληροφορικής και Τηλεϊατρικών 
Υπηρεσιών). Και μεθαυρίο πάλι 
θα έπρεπε να…»
Διαλέχτε το τέλος που θέλετε και 
…διεκδικήστε το… 
Ευτυχώς είμαστε στο 2009 
ακόμα!

Φιδι-πήδης

ΜΑΡΑΘΩΝΙΑ ΠΡΟΟΔΟΣ: 
ΝΑ ΕΤΟΙΜΑΖΟΜΑΣΤΕ ΠΑΛΙ;

ΑΣΤΙΚΗ ΣΥΓΚΟΙΝΩΝΙΑ 
ΣΕ Ν. ΜΑΚΡΗ, ΠΑΡΑΛΙΑ ΜΑΡΑΘΩΝΑ, ΜΑΡΑΘΩΝΑ 



ΓάζαΠρος το Συμβούλιο 
Ασφαλείας του ΟΗΕ, την 
Ευρωπαϊκή Ένωση, την 
Αραβική Κοινωνία και τις 
ΗΠΑ για να δράσουν άμεσα 
για κατάπαυση του πυρός 
στη Γάζα. 
http://www.avaaz.org/en/
gaza_time_for_peace/
?cl=161766292&v=2605
Μεσσηνία
Συλλογή υπογραφών για 
διακοπή των έργων στο 
Ρωμανό και μη έναρξη των 
έργων της Πύλου. Οι ΠΟΤΑ 
Μεσσηνίας αποτελούνται 
από έξι μεγάλες 
ξενοδοχειακές μονάδες, 
συνεδριακό κέντρο, πισίνες, 
αθλητικά κέντρα, γήπεδα 
γκολφ. 
Χωροθετούνται στις περιοχές 
Ρωμανού-Πύλου-Ναβαρίνου 
όπου εντάσσεται ο ιστορικός 
όρμος του Ναυρίνου, 
αρχαιολογικοί χώροι, η 
Λιμνοθάλασσα της Γιάλοβα, 
περιοχές εξαιρετικής ομορφιάς 
και γη υψηλής παραγωγικότητας, 
αλλά και περιοχές προστασίας 
ενταγμένες στο δίκτυο NATURA. 
Προωθούνται από την Πολιτεία 
με σκανδαλώδη τρόπο.
http://www.petitiononline.
com/KINO/petition.html
Κάβο Σίδερο
Συλλογή υπογραφών 
εναντίον της δημιουργίας 
τεραστίων τουριστικών 
εγκαταστάσεων και 
γηπέδων γκολφ στο 
ανατολικότερο ακρωτήριο 
της Κρήτης, το Κάβο 
Σίδερο, ιδιοκτησίας Ι.Μονής 
Τοπλού. 
Προβλέπεται να 
κατασκευαστούν  έξι 
τουριστικά χωριά συνολικής 
δυναμικότητας 7000 
κλινών, τρία γήπεδα γκολφ, 
730 πισίνες, συνεδριακό 
κέντρο, εργοστάσιο 
αφαλάτωσης, δύο μονάδες 
επεξεργασίας υγρών 
αποβλήτων και διάφορες 
άλλες εγκαταστάσεις 
σε έκταση 26.000 
στρεμμάτων. Η έκταση είναι 
χαρακτηρισμένη 

ως ιδιαιτέρου φυσικού 
κάλλους και ως 
προστατευόμενη περιοχή 
του δικτύου ΝΑΤURA 
2000. Περιλαμβάνει το 
μοναδικό στην Ευρώπη 
φοινικόδασος του Βάι, το 
Μινωικό οικισμό Ίτανο ενώ 
παραμένει άγνωστος ο 
αρχαιολογικός πλούτος που 
βρίσκεται «θαμμένος» στην 
περιοχή.
http://www.thepetitionsite.
com/1/Save-the-Cretan-
landscape

Οίτη
Συλλογή υπογραφών 
για να μην εγκριθεί η 
άδεια σε μεταλλευτική 
εταιρεία να επεκτείνει 
τις δραστηριότητές της 
στο βουνό της Οίτης και 
για να απορριφθούν οι 
Μελέτες Περιβαλλοντικών 
Επιπτώσεων. 
Σχεδιάζεται επέκταση 
σε δάση και δασικές 
εκτάσεις, δημόσιες και 
ιδιωτικές, ακόμα και μέσα 
στον Εθνικό Δρυμό, σε 
προστατευόμενες περιοχές 
από το ΝΑΤURA 2000 
κι Ευρωπαϊκές Οδηγίες 
για την προστασία των 
πτηνών, αλλά και κοντά σε 
χωριά και αρχαιολογικούς 
χώρους. 
Προβλέπονται δύο νέες 
θέσεις εξόρυξης βωξίτη 
δίπλα σε χωριό, καθώς 
επίσης και γεωτρήσεις για 
έρευνα με προοπτική την 
εξόρυξη σε 296 σημεία, σε 
όλο το Β - ΒΑ τμήμα του 
βουνού.
http://www.gopetition.com/
online/19993.html
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Η ΕΞΕΓΕΡΣΗ ΤΩΝ ΝΕΩΝ
Εμείς σαν νέοι, μαθητές, φοιτητές,

μελλοντικοί πολίτες αυτού του μπάχαλου
που ονομάζεται Ελλάδα,

ελπίζουμε να ζούμε την Πρεμιέρα.
Την Πρεμιέρα του πεσίματος αυτής της Βαβυλώνας, αυτής της 

ψεύτικης Βαβυλώνας.
Θέλουμε επιτέλους να καταλάβετε ότι δεν είμαστε

τα πρόβατά σας. 
Δεν είμαστε κανενός τα πρόβατα.
Θέλουμε επιτέλους να ζήσουμε,

να ζήσουμε τη ζωή που μας κρύβετε,
τη ζωή που μας κουκουλώνετε,

τη ζωή που χάνουμε,
τη ζωή που επιθυμούμε.

Θέλουμε να μπορούμε να ζήσουμε
λεύτεροι, χωρίς φόβο εάν είμαστε

μουσουλμάνοι, χριστιανοί, ινδουϊστές,
χωρίς φόβο εάν είμαστε λευκοί, μαύροι, κίτρινοι

χωρίς φόβο εάν είμαστε αριστεροί, δεξιοί, κεντρώοι,
χωρίς φόβο εάν δεν έχουμε λεφτά

χωρίς φόβο εάν δεν έχουμε δικό μας σπίτι
χωρίς φόβο εάν δεν έχουμε το πιο ακριβό αμάξι

χωρίς φόβο εάν δεν έχουμε κάτι να δείξουμε
χωρίς φόβο για το τι θα πουν οι γύρω μας

ΘΕΛΟΥΜΕ ΕΠΙΤΕΛΟΥΣ 
ΝΑ ΖΗΣΟΥΜΕ ΣΑΝ ΑΝΘΡΩΠΟΙ,

κάτι που έχετε ξεχάσει εσείς οι “μεγάλοι”
οι “σοφοί” και εσείς που έχετε “εμπειρίες”.

Εσείς που είσαστε η γενιά του Πολυτεχνείου
σκουριάσατε. 

Οι δήθεν εξεγερμένοι που τώρα δε θέλετε να σηκωθείτε από τον 
καναπέ του σπιτιού σας, από την TV σας, από αυτή την άθλια 

“βολεμένη” ζωούλα σας.
Εσείς που δεν αγαπάτε πια, που δεν νοιάζεστε,

που δεν έχετε τύψεις, που δεν αντιδράτε,
που μόνο πουλάτε και αγοράζετε, που μόνο μολύνετε, που μόνο 

γιορτάζετε, που μόνο δείχνετε.
Εσείς που λέτε πρέπει να υπάρξει αυτή η αλλαγή

αλλά τίποτα δεν κάνετε;
Και εσείς που λέτε ότι δεν έχουν νόημα αυτά,

και εσείς που λέτε ότι τους ίδιους αγώνες κάνατε,
και εσείς που λέτε ότι θα μας φάει το σύστημα,

ΕΜΕΙΣ απαντάμε ότι όσοι είναι να λακίσουν ας λακίσουν.
Και όσοι κρατηθούμε. Και όσοι αντέξουμε.

Και όσοι έρθουν, συνεχιστές.
Νομίζαμε ότι ήσασταν δίπλα μας.

Γονείς. Νομίζαμε. Μην ανησυχείτε όμως.
Δεν θα σας ξαναενοχλήσουμε. Θα σας αφήσουμε

μονάχους στη πίκρα σας. Στο μικρό σας φαίνεσθαι, ενώ εμείς θα 
παλεύουμε για το μεγάλο μας είναι.

Ένα είναι που δε βλέπει λεφτά, πλούτο, καταγωγή, δέρμα ή πιστεύω. 
Ένα είναι που βλέπει στην αξιοπρέπεια ενός ανθρώπου, στον 

άνθρωπο.
Όσα ΜΑΤ και να μας στέλνετε για καταστολή

των πορειών μας, όσους τρομονόμους και να ψηφίζετε,
όσα, όσους, όσο… εμείς θα αντιστεκόμαστε.

Θα αντιστεκόμαστε στο πεθαμένο μέλλον μας.
Θα αντιστεκόμαστε για πάντα.

Αυτό που έγινε δεν θα ξεχαστεί, ούτε θα περάσει
με το γιάτρεμα του χρόνου που εσείς πολύ καλά ξέρετε, ούτε με το να 

το κλείσουμε για τον εαυτούλη μας.
Θα έρθει η ώρα που θα υψώσουμε τις αδυναμίες μας, τις 

ανασφάλειές μας, τις ήττες μας, τις νίκες μας, τις στενοχώριες μας, 
τις χαρές μας, τις πίκρες μας, τις τύψεις μας, τη ζωή που θέλαμε 

να ζήσουμε, την αντίληψη που κουβαλάμε, την αντίληψη που 
κουβαλάγαμε.

Και τότε ο χρόνος δε θα έχει σημασία, γιατί ο χρόνος μας περιμένει 
να ξαναβγούμε στους δρόμους, και ας γυρνάει προς τα πίσω, πιο 
πολύ κουράγιο βρίσκουμε, πιο μεγάλο ζήλο, και θα ξαναβγούμε 

στους δρόμους,
με τρελούς, με μικρούς, με μεγάλους, με ανήμπορους και δυνατούς,

και δε θα μας χωράτε, ούτε εσείς ούτε οι δρόμοι
και δε θα μας χωράνε οι πόλεις, και θα ‘μαστε πιο δυνατοί, πιο 

πολλοί ακόμα και απ’ τους ίδιους μας τους εαυτούς.
Γι’ αυτό αδέρφια μη σκύβετε κεφάλι,

ΑΝΤΙΣΤΑΣΗ πάλι και πάλι και πάλη.
Και αν αργήσει ο χρόνος, θα περιμένουμε,

και αν αργήσει ο χρόνος δε θα κουραστούμε.
Και αν πέσουμε, δεν θα πέσουμε στα γόνατα,

και αν πέσουμε θα ξανασηκωθούμε.
Γιατί όσο παίρνουμε τη ζωή στα χέρια μας,

τόσο ο θάνατος έχει λιγότερη αξία.
Και θα λέμε, έφτασε ο καιρός,

Και θα λέμε, ήρθε η ώρα.
Δεν υπογράφουμε σαν Μαθητική Πρωτοβουλία,

δεν υπογράφουμε για μικρό-αναγνώριση και συμφέροντα
υπογράφουμε σαν ΞΕΧΑΣΜΕΝΟΙ, σαν ΕΦΗΒΟΙ, σαν ΝΕΟΙ,

σαν ΑΓΩΝΙΣΤΕΣ, σαν ΑΞΙΟΠΡΕΠΕΙΣ,
σαν ΑΝΘΡΩΠΟΙ πάνω απ’ όλα.

ΥΠΟΓΡΑΦΕΣ



ΕΝΑΣ ΦΙΛΗΣΥΧΟΣ ΠΟΛΙΤΗΣ
Είμαι πολίτης. Αγανακτισμένος με τους 
κυβερνώντες. Είτε βουλευτές είτε τοπικούς 
άρχοντες. Μα, δεν υπάρχουν άξιοι άνθρωποι 
να μας εκπροσωπήσουν;  Τώρα βέβαια…
Έχω ένα οικοπεδάκι εκεί στο βουνό.. 
Ε... το αγόρασα... το επέκτεινα, αφού μόνο 
κάτι πεύκα είχε στο βάθος...
Έκτισα και ένα σπιτάκι. Είχα ένα γνωστό στη 
ΔΕΗ, μου βάλανε και ρεύμα. Ο μόνος είμαι;
Ψάχνω ένα βυσματάκι για το γιο μου που θα 
πάει στρατό. Αφού όλοι βυσματώνονται, το 
δικό μου παιδί να κακοπεράσει;
Έχω και ένα γνωστό, για να μου διορίσουν 
την κόρη στο Δήμο. Αφού όλοι έτσι δεν 
κάνουν; Θα καταλάβω τίποτα αν πάω με
το σταυρό στο χέρι;

Με τις βροχές, γέμισε και ο βόθρος, αλλά τον 
άδειασα το βράδυ στο δρόμο. Και οι άλλοι το 
ίδιο δεν κάνουν;
Κλάδεψα και τι να τα κάνω τα κλαδιά; 
Tα έβγαλα έξω... ας έρθει ο Δήμος να τα 
μαζέψει, γι αυτό δεν είναι;
Έχω και μια δουλειά στην Τράπεζα στη Νέα 
Μάκρη, βγάζω “αλάρμ” στη Μαραθώνος. Που 
να ψάχνω στα στενά να αφήσω το αμάξι.. 
Βέβαια το μποτιλιάρισμα στο Πικέρμι και την 
Παλλήνη είναι απαράδεκτο. Πως αφήνουν 
το αμάξι όπου βρουν και κάνουμε 2 ώρες να 
πάμε στο κέντρο...κλπ, κλπ, κλπ…

Μήπως γι αυτό έχουμε αυτούς τους 
κυβερνώντες;

ΕΝΤΟΣ-ΕΚΤΟΣ ΟΡΙΩΝ

Στα όρια των Δήμων Μαραθώνα-Νέας 
Μάκρης αποφασίστηκε να χωροθετηθεί 
το Κ.Ε.Λ.
Ξέρετε που φτάνουν αυτά τα όρια; 
Ξεκινώντας από την θάλασσα διέρχονται 
το κέντρο Υγείας και προχωρούν 
βορειοδυτικά μέχρι σχεδόν το Μουσείο 
του Μαραθώνα. Έτσι τουλάχιστον 
αποτυπώνονται σε χάρτες της ΕΥΔΑΠ 
και του ΟΡΓΑΝΙΣΜΟΥ ΑΘΗΝΑΣ που 
έχουμε στα χέρια μας. Ένα πρωτόκολλο 
του 1992 που υπάρχει στο Δήμο, δεν 
ισχύει, όπως μας είπαν αρμόδιοι στο 
Υπουργείο Εσωτερικών, αφού από το 
1997 καθορίστηκαν νέα όρια.
Επομένως και οι αποφάσεις των δύο 
Δημοτικών Συμβουλίων θα πρέπει να 
ξανασυζητηθούν, αφού στηρίχθηκαν σε 
λάθος όρια. Μάλλον προβλέπεται νέα… 
Μάχη του Μαραθώνα.

ΚΑΘΗΚΟΝΤΑ Β’ ΦΑΣΗΣ...
Στη Δύναμη Πολιτών ανέθεσε ο Δήμαρχος 
την ευθύνη φύλαξης της πρώην 
Αμερικάνικης Βάσης. Σε πρώτη φάση... 
Στη δεύτερη φάση θα της παραδώσει και 
τη Δημαρχία.

ΕΞΑΓΟΡΑ ΨΗΦΩΝ
Διαβάζουμε σε τοπική εφημερίδα, που αναλύει 
τους λόγους αποτυχίας του κ. Κατσαρού στις 
δημοτικές εκλογές: «Ο Χρήστος Κατσαρός και 
ο συνδυασμός του, δεν διέθεσαν ποσά ούτε 
για εφημερίδες, ούτε για επικοινωνιολόγους, 
ούτε και για εξαγορά ψήφων, στοιχείο που 
συνηθίζεται στις τοπικές κοινωνίες».

Και τα μεν δύο πρώτα νομίζω ότι καλύφθηκαν 
σε κάποιο βαθμό με την έκδοση του 
«Επιτέλους», και κάποιες άλλες εφημερίδες, 
το τρίτο όμως είναι ανατριχιαστικό ακόμη και 
να λέγεται. Πρέπει όλοι να βοηθήσουμε να 
εξαλειφθεί το φαινόμενο της εξαγοράς ψήφων 
που μόνο σε υπανάπτυκτες χώρες συμβαίνει, 
υποθάλπει τη διαφθορά και στραγγαλίζει τη 
Δημοκρατία. Όσοι πολίτες αυτής της χώρας 
είναι και αισθάνονται ελεύθεροι νοιώθουν 
ντροπή όταν αυτό συμβαίνει γύρω τους. Γι 
αυτό ξεσηκώνονται οι νέοι και δικαιολογημένα 
τα κάνουν μπάχαλο. Γιατί ο ραγιαδισμός που 
έχουμε κληρονομήσει από την περίοδο της 
Τουρκοκρατίας επιβιώνει μέσα από κάποιες 
τέτοιες «τεχνικές».

Ο ... ΜΠΟΥΡΛΟΤΙΕΡΗΣ
Κάθε πρωί κοιτάζεται στον καθρέφτη του και 
ρωτάει: «καθρέφτη καθρεφτάκι μου ποιος είναι 
καλλίτερος πυρπολητής από μένα;» 
-«Φυσικά εσύ» του αποκρίνεται ο καθρέφτης. 
Και γεμάτος εθνική υπερηφάνεια πηγαίνει στη 
δουλειά του.
Από ψηλά ο Κανάρης τον κοιτάζει βλοσυρά...

8
     παρεμπιπτόντως...

Σεργιάνι βγήκε ο Σόμογλου του 
«Δημότη» με το Ζαγάρη για να δουν 
από κοντά την αγάπη των κατοίκων 
του Μαραθώνα για το Δήμαρχο τους. 
Οι διάλογοι, όπως λέει ο «Δημότης» 
ήταν απολαυστικοί:

• Στο ΚΑΠΗ τους είπαν: 
-«Μας έχετε κουράσει όλοι σας… Μέχρι 
και σκουλήκια εμφανίζονται από τα 
λιμνάζοντα νερά. Κατασκευάζονται νέοι 
δρόμοι, πλημμυρίζουν στην πρώτη βροχή 
και μετά οι αρμόδιοι ανακαλύπτουν ότι 
έχουν ανάγκη από… βελτιωτικά έργα». 
Δεν θα είχατε βαρεθεί να ακούτε κάθε 
δήμαρχο να μετατοπίζει τις ευθύνες 
στον προηγούμενο;   

• Στο Λύκειο: 
-«Δεν τηρήσατε τις υποσχέσεις σας… 
είμαστε απογοητευμένοι από την εικόνα 
που παρουσιάζει η πολιτική ζωή της 
πόλης μας».

• Στο καφενείo:
-«Σε λέμε δήμαρχο της Κίνας» 
-«Μου λέτε ότι λείπω συχνά στο 
εξωτερικό. Βάλτε κάτω τις ώρες που 
τρώω στα δικαστήρια και τα εφετεία 
και θα δείτε πραγματικά ποιο είναι το 
χάσιμο χρόνου».

• Στο Κάτω Σούλι:
-«Μπορεί το ποτάμι να κλείσει και να 
γίνει δρόμος;»
Δήμαρχος: «Αν υπογράψει ο 
υπεύθυνος περιβάλλοντος, με τον 
οποίο διαπληκτιζόμαστε διαρκώς για το 
συγκεκριμένο θέμα, μπορεί… »  
Αυτό πάει να πει οικολογική συνείδηση! 
Μπράβο Δήμαρχε! Με λίγα λόγια, 
Ζαγάρης– Σόμογλου την καταβρήκανε 
με ότι ακούσανε. 
Αν δεν το πιστεύετε διαβάστε το 
«Δημότη» φύλλο 457, 13.1.2009!!!

Ο ιδιότροπος

ΑΓΩΓΟΣ ΟΜΒΡΙΩΝ Ή ΛΥΜΑΤΩΝ ΚΑΤΑΣΚΕΥΑΖΕΤΑΙ ΣΤΗ ΔΙΟΝΥΣΟΥ;
Ακούω πως ξεκίνησε η κατασκευή του 
αγωγού ομβρίων στη Διονύσου. Την 
ελάχιστη δυνατή επιβάρυνση υποσχέθηκε 
ο Δήμαρχος στους καταστηματάρχες της 
Διονύσου από το νέο έργο. 
Ομβρίων είπατε; Μα τότε γιατί μύριζε 
βοθρίλα όταν ανοίχτηκε ο υπάρχων αγωγός 
μπροστά στο Βασιλόπουλο;
Θα έχει άραγε την ίδια τύχη με άλλους 
αγωγούς ομβρίων που είναι συνδεδεμένοι 
με βόθρους; Αληθεύει π.χ. ότι ο αγωγός 
που εκβάλλει αριστερά στην είσοδο που 
έχει το λιμανάκι Ν. Μάκρης κατεβάζει εκτός 
από όμβρια και λύματα επειδή κάποιοι 
ασυνείδητοι συνδέσανε το βόθρο τους με 
τον αγωγό ομβρίων; Αληθεύει υπάρχει και 

σχετικό βίντεο και έγιναν μηνύσεις και το 
θέμα, έφτασε στον εισαγγελέα αλλά τελικά 
κουκουλώθηκε; 
Τύφος γαστρεντερίτιδες κλπ. απειλούν όσους 
κολυμπάνε σε νερά που είναι μολυσμένα με 
λύματα. Οι γιατροί-δημοτικοί σύμβουλοι δεν 
γνωρίζουν το θέμα ή σφυρίζουν αδιάφορα; 
Δεν μυρίζουν τίποτα στις γειτονιές π.χ. 
στην Ελευθερίου Βενιζέλου; Τουλάχιστον 
έχουν προγραμματιστεί στον αγωγό της 
Διονύσου τα κατάλληλα φρεάτια ώστε να 
είναι δυνατός ο έλεγχος των παράνομων 
συνδέσεων; Γιατί δεν είναι λίγοι αυτοί που 
θα μπουν στον πειρασμό να συνδεθούν 
για να λύσουν και το ...αποχετευτικό τους. 
Ειδικά αν είναι και του επαγγέλματος...

«Δει δη χρημάτων και άνευ τούτων 
ουδέν εστί γενέσθαι των δεόντων» 
γι΄αυτό ενισχύστε 

Όσοι αναγνώστες εκτιμούν 
την προσπάθεια της έκδοσης 
της εφημερίδας μας και θέλουν
να ακούγεται και αυτή η φωνή,
μπορούν να καταθέσουν 
την οικονομική τους ενίσχυση 
στο λογαριασμό 
       149/771943-40 
της Εθνικής Τράπεζας 
στα ονόματα 
Φώτης Δεληβοριάς & Αγγελική Μουράτογλου.
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